
 

20. februar 2017 

 

I medfør af § 37 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1) Hvor mange psykisk syge har været tvangsbehandlede i 2016? 

2) Hvor mange udgifter har der været brugt til overlægestillinger i psykiatrien, 

inkl. vikarer for 2014, 2015 samt 2016?  

a. Og hvis man skal sammenholde disse tal med tallene for 2010- 2011- 

2012- hvordan ser de ud? 

3) Hvis omfanget af udgifterne til vikarer udefra ikke stemmer overens med 

resultaterne af behandlingerne, hvilke planer har Naalakkersuisoq da i denne 

forbindelse? 

(Medlem af Inatsisartut, Kelly Berthelsen, Inuit Ataqatigiit)  

 

Begrundelse: 

Forrige forår behandlede medierne ovenstående problematik: 

 (http://knr.gl/kl/nutaarsiassat/tarnikkut-katsorsaanermi-pissutsit-ataatsimiititaliap-

misissortikkusukkai).  

Og deri kom det frem, at antallet af tvangsbehandlede var på 50. I finansloven for 2017 

skriver man, at antal behandlede vil være på 15, og det er mere end tre gange så få i forhold 

til de nævnte 50.  

Disse nævnte tal gør, at man gerne vil vide noget om der er tilstrækkeligt med midler og 

ressourcer, hvis f.eks. der har været mange flere end de 15 behandlede for 2016. Hvis der 

ikke er tilstrækkeligt med midler og ressourcer, forringer det uden tvivl den service som man 

kan give.    

Og, hvis man for at få ressourcer nok har været nødsaget til at tilkalde vikarer, kan man ikke 

lade være med at stille spørgsmål ved, om midlerne og ressourcerne står i mål med kvaliteten 

af behandlingerne.  

Jeg ønsker svar på mine spørgsmål fra Naalakkersuisut indenfor 10 arbejdsdage. 
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